
ACTA NÚM. 164 

 

Assistents: 

Xavier Blanco Escoda 

Maite Carrassón López de Letona, Presidenta 

Ernesto Castaños Moreno 

Diego Castro Ceacero 

Josep Maria de Dios Marcer 

Núria de la Osa Chaparro 

Ester Fernandez Gimeno (per substitució de 

Xavier Bardina Simorra) 

Isidre Gibert González 

Jesús Giraldo Arjonilla 

Fernando Guerrero Rebollo 

Alba Hernández Bonilla 

Eduard José Cunilleras 

Assumpció Malgosa Morera 

Salvador Navarro Soto 

Susana Navas Navarro 

Judith Panadés Martí 

Elisabeth Pladevall Ballester 

Xavier Ramos Morilla 

Tatiana Rovira Faixa 

Jordi Suñé Tarruella 

Olga Torres Hostench 

Maria Valdés Gázquez 

Laia Viladot Vallverdú 

Pere Ysàs Solanes 

 

A Bellaterra, a les 09.35 h del dia 02 de maig 

de 2023, es reuneixen en sessió ordinària, a la 

Sala de Juntes del Rectorat i sota la 

presidència de la vicerectora de Personal 

Acadèmic els membres de la Comissió de 

Personal Acadèmic assenyalats al marge. 

 

S’han excusat d’assistir a la reunió el doctor Xavier Bardina Simorra i la doctora Anna Díaz 

Vicario.  

 

No assisteix el doctor Guillem Prats Ejarque. 

 

Actuen com a membres de suport la doctora Natividad Ramajo Hernández, adjunta al 

vicerectorat de Personal Acadèmic, i el senyor Joan Farré Vila, cap de la Unitat de Personal 

Acadèmic. 

 

Hi actua, com a secretària, la senyora Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet Jurídic de la 

UAB. 

 

La sessió es gravarà a efectes de preparació de l’acta. 

 

 

Ordre del dia  

 

1. Aprovació de l’acta de la darrera reunió.  



2. Informe de la presidenta de la comissió. 

3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris  

4. Aprovació de concursos de PDI laboral 

5. Modificació del reglament de Personal Acadèmic: professorat substitut LOSU 

6. Aprovació de l’avaluació de docència estatal i bàsica del professorat funcionari i contractat 

UAB 2022 

7. Oferta Pública Ocupació PDI per al 2023. 

8. Assumptes de tràmit: 

8.1. Informació dels col·laboradors de docència nomenats al març de 2023. 

8.2 Rectificació del número obtingut per sorteig a efectes del compliment de l’article 57.2.c 

(tribunals de concursos de lector) del Reglament de Personal Acadèmic. 

9. Torn Obert de  paraules 
 
 
1. Aprovació de de l’acta de la reunió anterior. 
 

La vicerectora presenta a aprovació l’acta de la darrera Comissió de Personal Acadèmic. 

 
La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment, acorda aprovar l’acta de la comissió del 

dia 13 d’abril de 2023.  
 

2. Informe de la presidenta de la comissió. 

 

La vicerectora inicia el seu informe explicant en quin punt està la implementació de la LOSU i els 

dos Reials decrets que estaven a consulta dels departaments i dels àmbits de coneixement. 

 

Pel que fa a la consulta relativa al Reial decret de departaments, la vicerectora explica que la 

UAB ha recollit al·legacions dels departaments, i el mateix 28 d’abril va presentar-les. Explica 

que els dos aspectes mes importants que s’han fet notar és la voluntat que entri en vigor el 31-

12-25 i no el 31-12-24, ja que primer cal aprovar els estatuts, i després reorganitzar els 

departaments si s’escau, i no al revés. En segon lloc també s’ha demanat que es reconsideri que 

per al càlcul del nombre de professors es tingui en compte el professorat homologat a temps 

complet enlloc dels doctors a temps complet. Sobre les al·legacions al Reial decret d’àmbits de 

coneixement s’ha al·legat també que no entri en vigor fins al 31-12- 2025, i s’han tramitat també 

moltes al·legacions relatives a diversos àmbits científics com filologia catalana, traducció, etc. 

També explica que el Ministeri ha anunciat que està treballant amb un nou Reial decret 

d’acreditació i concursos. Finalment comenta que el Ministeri ha enviat una nota amb un llistat 

de les futures especialitats de coneixement que són les actuals àrees de coneixement.  

 

Per acabar explica que s’han produït algunes reunions amb la comissió negociadora del conveni 

del PDI laboral de les universitats catalanes, per tal d’incorporar al conveni de les universitats 

catalanes la figura del professor substitut, fins ara les reunions no han arribat a acord tot i que 

les universitats han cedit en algunes propostes i aquesta tarda hi haurà una altra reunió però 

sembla que serà difícil arribar a un acord.  

 

A continuació s’inicia un torn d’intervencions on es demana pels àmbits de coneixement i les 

especialitats i la vicerectora respon que encara no sap res del cert, perquè no es coneix el 



contingut de l’esborrany del Reial decret però sembla ser, segons va dir el secretari 

d’Universitats del Ministeri, que les especialitats serviran per treure les places adscrites a un 

àmbit. 

 

3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris  

 

La vicerectora explica que atesa la excepcionalitat de l’entrada en vigor de la LOSU hi ha 

modificacions en la documentació dels concursos que s’han enviat i perquè tothom tingui 

coneixement anirà repassant totes les places que es presenten i si ningú no té cap objecció es 

presentaran a aprovació. Ningú manifesta cap objecció.  

 

 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Aprovar les convocatòries dels concursos públics per a l’accés a places de professorat 

dels cossos docents universitaris, de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquest 

acord. 

 
4. Aprovació de concursos de PDI laboral 

 
La vicerectora presenta les places que es presenten a aprovació i va repassant cada plaça per 
tal que tots els membres tinguin coneixement de les dades de les convocatòries. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Aprovar les convocatòries dels concursos de PDI laboral, de conformitat amb l’annex 

adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquest 

acord. 

 
 
5. Normativa professora substitut. 
 
La vicerectora presenta aquest punt i recorda que ja havia comentat els aspectes més 
importants d’aquesta normativa en l’anterior sessió d’aquesta Comissió, i posteriorment s’han 
celebrat dues reunions negociadores amb els sindicats on es va aprovar el document (amb 
l’abstenció de CSIF i l’absència de CGT) que presenta. Tot seguit comenta el document. 
 
A continuació s’inicia un torn d’intervencions en el que es demanen aclariments respecte als 
informes negatius greus, incompatibilitats de ser TSR i substitut, àrees de coneixement 
compartides per dos departaments, criteris i baremació desproporcionats, com es gestionaran 
les borses, si les subàrees només són per circumstancies sobrevingudes, sobre la docència 
supervisada i els substituts i que la titulació sigui l’adequada per tenir en compte els antics 
enginyers i enginyers tècnics. 
 
La vicerectora respon que el comentari de l’informe negatiu greu prové de la part social que vol 
protegir el treballador per tal que no tingui informes arbitraris. Es debat si no es pot trobar un 



redactat alternatiu i es decideix canviar el redactat i que parli d’un informe negatiu per causa 
greu. Sobre els substituts que puguin fer compatible amb la condició de Tècnic de Suport a la 
Recerca a la UAB (TSR) comenta que el fet que els associats puguin fer compatible aquesta 
condició i la de TSR és perquè legalment està contemplada aquesta compatibilitat cosa que no 
succeeix amb els substituts. A continuació comenta que la normativa ja diu que els substituts 
s’adscriuen a l’àrea de coneixement, i al departament i comenta que cada substitut serà nomes 
d’un departament, ho diu la llei, no poden estar en dos departaments. Respecte als barems 
comenta que creu que el primer any es presentaran molts associats i creu que es just que una 
persona que ha fet classes passi per davant d’una persona que no n’ha fet. Deixar llibertat de 
valoració no ho veu bé, els sindicats i ella estan d’acord, ella ha garantit que aquestes places són 
de docència i no s’ha de valorar la recerca. Sobre la gestió de les borses explica que la portarà la 
UPAC, per fer-ho de forma rapida i objectiva, primer parlarà amb la direcció de departament, i 
després farà el contacte. Sobre la titulació comenta que és veritat que cal canviar el redactat 
perquè comprengui els casos enginyers tècnics, etc. Sobre la docència supervisada i els 
substituts diu la vicerectora que s’exclou aquesta docència en els substituts, tant si són per 
baixes sobrevingudes com si són per dos o tres mesos.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Informar favorablement la normativa reguladora del professorat substitut i elevar-la 

al Consell de Govern per a la seva aprovació.  

Segon.- Aquesta normativa es revisarà en el termini d’un any per tal d’incorporar les millores 

necessàries que s’hagin evidenciat en l’aplicació d’aquesta nova figura de PDI.  

Tercer.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment d’aquests 

acords. 

 
 
6. Aprovació de l’avaluació de docència estatal i bàsica del professorat funcionari i contractat 

UAB 2022 

 

La vicerectora presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica en que consisteix. 

 

A continuació s’inicia un torn obert de paraules on es comenta que s’ha incentivat que la gent 

mantingui els trams vius i hi ha molts professors que demanen inútilment el tram per mantenir-

lo viu.  

 

La vicerectora diu que amb els trams estatals i bàsics ja no s’actualitzen més les dades, ja que no 

té cap importància si està viu o no, però que igualment revisaran les dades per si hi ha canvis de 

situació (CU/CC en lloc de TU/Agregat) i aleshores sí que s’ha de modificar.  

 

La vicerectora demana als membres si es pot aprovar amb el compromís que es comprovin les 

situacions i que es modifiqui el llistat si procedeix. Cap membre manifesta cap impediment.  

 

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

 
Primer.- Aprovar la resolució de les sol·licituds dels complements per mèrits de docència 

estatals i bàsics del professorat funcionari i contractat, per períodes generats fins el 31 de 

desembre de 2022.  



Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquests 

acords. 

7.- Oferta ocupació publica PDI 2023. 

 

La vicerectora presenta les dades del document de l’oferta d’ocupació pública del PDI del 2023. 

 

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Informar favorablement l’oferta d’ocupació pública de Personal Docent i Investigador 

per a l’any 2023, que s’annexa, i elevar-la al Consell de Govern perquè exerceixi les seves 

competències.  

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d'aquests 

acords. 

8. Assumptes de tràmit 
 
8.1. Informació dels col·laboradors de docència nomenats al març de 2023. 

 
La vicerectora de Personal Acadèmic presenta aquest punt pel qual la Comissió dona el vistiplau 

dels col·laboradors de docència que han entrat al sistema durant el mes de març de 2023, de 

conformitat amb les previsions del Reglament de Personal Acadèmic. 

 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Donar-se per assabentats del reconeixement com a col·laboradors docents en les 

diverses modalitats previstes al Reglament de Personal Acadèmic dels professionals entrats al 

sistema durant el mes de març de 2023 que consten a l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquest 

acord. 

8.2. Rectificació del número obtingut per sorteig a efectes del compliment de l’article 57.2.c 

(tribunals de concursos de lector) del Reglament de Personal Acadèmic. 

 

La vicerectora recorda que en la darrera sessió d’aquesta comissió es va fer un sorteig a efectes 

de compliment de l’article 57.2.c del Reglament de Personal Acadèmic, i a través de l’aplicació 

google random number generator, va sortir el número 45 de manera que es va alinear el llistat 

amb el nom de les universitats espanyoles ( de l’1 al 49) amb els departaments als que els hi 

pertocava alguna plaça de lector. Posteriorment es va produir un error en la comunicació als 

centres del número a partir del qual havien d’alinear el llistat d’universitats amb els 

departaments, i es va informar que era el número 35, que correspon a la Universitat Rei Juan 

Carlos I i no el 45 que correspon a la Universitat d’Alacant, i atès que els centres ja han començat 

les tasques per a la designació dels membres dels tribunals es presenta aquesta rectificació, de 

manera que el número sigui el 35 i no el 45, que és igualment aleatori i atesa la urgència 

sol·licitada per l’entrada en vigor de la LOSU i la necessària convocatòria dels concursos per 

poder donar compliment a la docència del curs 2023-2024. 

 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/Personal_Academic/31-10-2017/PUNT10/Col-laboradors-docencia-recerca-setembre-2017.pdf


Primer.- Rectificar el número a partir del qual s’ha d’alinear el llistat dels departaments als 

quals els hi pertoca una plaça de professor lector amb el nom de les universitats espanyoles ( 

de l’1 al 49) per a designar el membre de la comissió del centre, que passa a ser el número 35 

corresponent a la Universitat Rei Juan Carlos I.  

Segon.-: Rectificar igualment el número corresponent al membre de la comissió designat pel 

rector en els concursos de lectors que es va fixar en 10 posicions més enllà del número sorgit 

en el sorteig del membre del centre, de manera que passarà a ser el número 45 corresponent 

a la Universitat Jaume I.  

Tercer. Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquests 

acords. 

 
9. Torn obert de paraules. 

El doctor Jordi Suñé  demana si no es pot fragmentar els contractes de professorat substitut ja 

que el 8% de temporals no entra en vigor fins el 2030, ja que això donaria més flexibilitat als 

departaments. També demana com es cobreixen les baixes d’associats, i quin tipus de recurs hi 

ha per les places que estan congelades o reservades (Ramon y Cajal, etc). També es demana que 

si tenen algun candidat per ser contractat associat indefinit, si és possible fer-ho ja. Es demana 

si pel que fa a la gestió de la borsa si abans de contactar les persones, es demanarà als 

departaments la docència que han de fer, l’horari i un perfil (subàrea).  

La vicerectora respon que la LOSU està vigent ja, l’aplicació a partir del 2030 és per a un supòsit 

molt concret que no és aquest. La idea de no fer nomenaments petits pels associats és  perquè 

tenim un compromís amb la part social per fer una dedicació el més gran possible, i també 

perquè ha de ser una feina digna i s’ha d’acomplir també el límit del  8% d’efectius. Els associats 

que estiguin de baixa es poden cobrir amb un substitut. No es poden treure places d’associats 

indefinits, ja que s’ha de revisar la normativa, explica que ella es posarà a treballar quan acabi 

amb les reunions amb directors de departaments, i també s’ha de negociar amb els agents 

socials. La voluntat és no treure cap concurs que no sigui imprescindible pel curs 2023-24. S’ha 

de pensar molt bé, fer associats indefinits serà complicat, abans es renovaven cada any, ara són 

indefinits. La idea és no fer-los fins la primavera vinent i que siguin pel curs 2024-25. Si no queda 

mes remei es farà algun per al 2n semestre, però que sigui excepcional. Sobre les llistes i les 

borses, explica que no hi ha perfil, si et toquen 3 substituts, si que pots dir que al primer li donis 

la plaça A, al segon la C, i al tercer la B. Si arriba una substitució sobrevinguda, si que demanarà 

subàrea, i podrà agafar enlloc del 4art el 6è.  

El doctor Pere Ysàs diu que alguns associats actuals potser seran properament substituts, i en el 

nostre model de priorització de places permanents, es parla de PDI temporal, i demana si aquí 

estaran els substituts. També demana si perden l’opció els que passin a ser substituts a participar 

en la priorització?  

La vicerectora respon que això es modificarà, ja que el model estava pensat perquè teníem molts 

temporals: associats, postdocs, i així poder donar l’oportunitat de fer-los permanents. Explica 

que l’any passat vam treure 12 places i van ocupar 8. Ara la LOSU ja dona un nou model, l’any 

vinent s’ha de posar mèrit preferent, i es podran presentar qualsevol contractat dels 5 últims 

dels darrers 7, els substituts també.  

 



La doctora Judith Panadés explica que els 3 departaments de la seva Facultat tenen molts 

associats, són associats reals, amb carrera professional a fora, els associats amb contracte vigent 

fins el 31 d’agost entén que es poden prorrogar, però els que han finalitzat el contracte al primer 

semestre no i  això es una pèrdua brutal. Comenta que no podran començar la docència al 

setembre si no compten amb ells. Comenta que aquets associats estan contents a la UAB perquè 

es la universitat que paga millor als associats però també estan preocupats.  

 

La vicerectora respon que no és que no puguin ser tornats a contractar. No es poden prorrogar 

perquè no tenen el contracte en vigor, però quan fem els concursos per estabilitzar ells es 

podran presentar. Els de segon semestre si poden ampliar-los millor, i avançar docència i si pel 

segon semestres és imprescindible es farà indefinit, però serà excepcional. En casos molt 

específics, per passar aquest any, es faran solucions adhoc. Ella parla amb cada director per 

intentar trobar solucions 

 

El doctor Eduard José Cunilleras demana pels problemes amb la documentació de les comissions 

delegades del Consell de Govern. Es respon que la OCI va dir que intentaria solucionar-ho perquè 

les carpetes es poguessin compartir i sembla que ha estat així.  

El doctor Diego de Castro demana si els contractes dels professors substituts seran d’aquesta 

tipologia i la vicerectora diu que sí, que cada contracte serà d’una tipologia, i els substituts 

tindran contracte específic de substituts.  

 

Fi. 11.57 h. 

 

 


